
UCHWAŁA NR XX.130.2020 
RADY GMINY MIŁORADZ 

z dnia 24 sierpnia 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej przegrodzenia drogi gminnej przylegającej do działki nr 
204 w miejscowości Gnojewo 

Na podstawie art.18, ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713) oraz art. 229, pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz. U. z 2020 r. poz. 256), po rozpatrzenia skargi z dnia 20.05.2020 r. dotyczącej przegrodzenia drogi gminnej 
przylegającej do działki nr 204 w miejscowości Gnojewo, Rada Gminy Miłoradz uchwala, co następuje: 

§ 1. Uznaje się skargę za bezzasadną z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do uchwały. 

§ 2. Wykonanie uchwały, w tym zawiadomienie skarżącego o sposobie załatwienia skargi, powierza się 
Przewodniczącemu Rady Gminy Miłoradz. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady: Tomasz Żuchowski
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Uzasadnienie

Dnia 10.06 2020 roku wpłynęło pismo z Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Gdańsku w sprawie
przekazania skargi z dnia 20.05.2020 r. do rozpatrzenia według właściwości Radzie Gminy Miłoradz. Skarga
dotyczyła działań podjętych przez Gminę w związku z przegrodzeniem przez osoby trzecie drogi gminnej
przylegającej do działki nr 204 w miejscowości Gnojewo. Przewodniczący Rady przekazał ww. skargę do
rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Po uzyskaniu wykładni prawnej podjęte zostały działania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy
Miłoradz w celu wyjaśnienia sprawy, dodatkowo osoba wnosząca skargę została powiadomiona pocztą tradycyjną
o podjęciu działań Komisji. Aby zapoznać się z faktyczną sytuacją w spornej kwestii, przewodnicząca Grażyna
Sadowska oraz członek komisji Kazimierz Kurpias, udali się na oględziny terenu przy działce 204 w Gnojewie w celu
sprawdzenia, jaki jest stan faktyczny na dzień posiedzenia komisji. Członkowie KSWiP stwierdzili, iż droga nie jest
zagrodzona, choć można zauważyć ślady zlikwidowanego obecnie zagrodzenia w postaci metalowych palików,
między którymi można umieścić przęsła płotu. Obecnie stoją one w takiej odległości od siebie, że możliwy jest
przejazd samochodem osobowym, nie tylko rowerem.

W dniu 31.07.2020 roku na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Miłoradz wraz
z członkami Komisji, Przewodnicząca Pani Grażyna Sadowska poprosiła Wójta Gminy Miłoradz, aby opowiedział
o zaistniałej sytuacji związanej ze skargą. Wójt Gminy Miłoradz Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, iż na jego
polecenie pracownik ds. budownictwa Pan Jerzy Balik przeprowadził wizję lokalną, stwierdził brak zagrodzenia przy
jeziorze w Gnojewie. Przeprowadził on również rozmowę z właścicielem działki sąsiedniej, czyli reprezentantem
Stowarzyszenia Apostolstwa Katolickiego (Pallotyni), który stwierdził, iż każdy współwłaściciel dz. 204 w Gnojewie
ma nieskrępowany dostęp do jeziora. Stwierdził, że aby ustalić dokładny przebieg drogi przy jeziorze, należałoby
wznowić granice, co jednak niesie ze sobą wysokie koszty, które obciążyłyby nie tylko budżet Gminy Miłoradz, ale
również pozostałych współwłaścicieli obszaru (jeziora w Gnojewie) dz. 204. Pracownik ds. budownictwa Pan Jerzy
Balik poinformował, że podczas kolejnej wizji w terenie w miejscowości Gnojewo ustalono, że na drodze gminnej dz.
207 w Gnojewie na dwóch odcinkach zastano usypane kamienie. Przeprowadzono rozmowę z jednym z właścicieli
jeziora (dz. 204) o zaistniałej sytuacji. Pan Franciszek Litawa zobowiązał się do uprzątnięcia złożonych kamieni tak,
aby umożliwić nieskrepowany dostęp do jeziora pozostałym współwłaścicielom. Ponadto poinformował o tym, że na
własny koszt oczyścił teren jeziora, umożliwiając tym samym dostęp wszystkim właścicielom do swobodnego
korzystania ze wspólnej nieruchomości.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Miłoradz po zapoznaniu się ze zgromadzoną dokumentacją
w w/w sprawie, stanowiskiem Wójta Gminy Miłoradz oraz po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego, zajęła
stanowisko w/w sprawie oraz przekazała je Przewodniczącemu Rady Gminy Miłoradz Panu Tomaszowi
Żuchowskiemu opiniując skargę jako bezzasadną w związku z faktem, iż wszystkie postawione przez skarżącego
wnioski co do przywrócenia przejezdności drogi gminnej przy działce nr 204 zostały zrealizowane, co członkowie
komisji stwierdzili podczas wizji lokalnej oraz po wysłuchaniu osób odpowiedzialnych – Wójta, do którego była
kierowana wcześniej skarga oraz urzędnika, który z ramienia Wójta sprawę ową wyjaśniał.

 

Przewodniczący Rady

Tomasz Żuchowski 
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